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Children’s Rights in Lebanon 

DCI states: 

Defence for Children International (DCI) stands with all children whose rights are violated and 
who are affected by Israel’s so-called pre-emptive attacks in Lebanon. DCI stands in solidarity 
with its member organisation Defence for Children International – Lebanon for its work over 
the last decade to defend and promote the rights of children in Lebanon.  

Armed conflicts inflict profound harm upon children. Despite the special protection that should 
be afforded to all children by international law, including their very right to survival, all too often, 
they are terrorised by ineffective warnings to flee, forcibly displaced, detained, killed, orphaned, 
maimed, attacked, abducted, injured, traumatised, made homeless and internally displaced. 
They are deprived of liberty, of safety, of medical care, food, and water; they are exploited, or 
otherwise drawn directly into conflict. The repercussions extend to those who survive but 
endure the loss of parents, family members, friends, and bear witness to catastrophic and 
extremely traumatising events. 

In addition, Israel has unlawfully used white phosphorus and depleted uranium in densely 
populated and agricultural areas. This situation critically undermines the health of children and 
poses significant threats to long-term livelihoods in the affected region. 

All children affected by armed conflicts must enjoy full protection and care in compliance with 
the UN Convention on the Rights of the Child and its Optional Protocols (particularly the 
Optional Protocol to the Convention on the Rights of the Child on the Involvement of Children 
in Armed Conflict, 2002) and other relevant international standards as laid down in international 
humanitarian law. They must be able to enjoy their inherent right to life and be fully prepared 
to live an individual life in society and be brought up in the spirit of the ideals proclaimed in the 
Charter of the United Nations, and, in particular, in the spirit of peace, dignity, tolerance, 
freedom, equality and solidarity. Furthermore, as reiterated in article 38 of the UN Convention 
on the Rights of the Child, International Humanitarian Law (IHL) establishes clear rules, 
including on the obligation to ensure protection and care of children. 

The situation in Lebanon is escalating day by day. As of 7 October, Israel’s offensive since 23 
September has killed 1,450 people, including more than 100 children. Seven thousand five 
hundred people were injured. Over 1.2 million people have been forcibly displaced, including 
more than 345,000 children.  

Israel’s rhetoric around Hezbollah’s use of human shields, as well as genocidal views 
expressed by members of the government, should have triggered robust protective action for 
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Lebanon by the international community. Instead, Israel’s Gaza playbook is being repeated 
unperturbed in Lebanon.  
 
This is not the first time that Israel has attacked Lebanon. Israel first invaded Lebanon in 1978 
during Operation Litani. The 1982 invasion followed, leading to three years of battles and 
massacres, ultimately reaching Beirut. Israel withdrew and established the Blue Line, taking 
control of land between 1985 and 2000. It then invaded Lebanon again during the July War in 
2006.  
 
DCI strongly condemns: 

 

• The killing of civilians and children by all parties to this conflict and all violations of 
International Humanitarian Law. 

• Israel’s indiscriminate military attacks against the Lebanese people, including children, and 
their forced internal displacement. 

• The systematic destruction of civilian infrastructure, including schools and hospitals, thus 
preventing the victims of the Israeli aggression, especially children, to access assistance, 
protection and care they need. 

• The unlawful use of white phosphorus (harmful to humans by all routes of exposure and 
causing soil acidification) and depleted uranium (a toxic chemical and a radiation health 
hazard) in densely populated and agricultural areas. 

 

DCI calls for: 

 
1. An immediate and permanent ceasefire, to be monitored by an independent 

international body. 

2. An immediate end to violations of international humanitarian law and human rights 
law, including children’s rights violations. All those responsible for the 
indiscriminate attacks and other war crimes against civilians, including children, 
must be held criminally accountable and seen to be held accountable. 

3. A new accountability system to be put in place to end impunity for these crimes and 
to prevent future atrocities. 

4. Immediate humanitarian assistance for all internally displaced civilians, with special 
attention to the specific rights and needs of children. 

5. A ban on weapons sales and transfers to Israel. 

6. As Israel’s offensive in Lebanon is inextricably linked to its genocide against the 
Palestinian people, the international community must take responsibility for its 
failures in Gaza and the West Bank and urgently bring about a ceasefire in Gaza and 
end the illegal occupation of Palestinian territory. 

7. Special protection and care to be assured for the orphaned and/or wounded children 
with no surviving family. 

8. The tolerance or even encouragement of war crimes and violations of International 
Humanitarian Law (including through the sale of arms or military aid) to be 
acknowledged as a collective and indelible stain on the international community and 
partnership in crimes. 

9. The States which declare themselves to be steadfast partners or allies of Israel, 
irrespective of violations of children’s rights, war crimes and crimes against 
humanity, to hold Israel to the same standards as all other nations and themselves 
to be held accountable for their participation in war crimes, violations of human 
rights and genocide. 

___________________________  
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Listen to the voice of Mohammad, a Lebanese child twice displaced in the south 
of Lebanon, at the ongoing session of the Human Rights Council: Statement 
delivered at HRC57 on Panel discussion on quality education for peace and 
tolerance for every child - Defence for Children International  

 

Resources 

● UNICEF Lebanon 

● https://www.unocha.org/lebanon 

● Statement by the Humanitarian Coordinator for Lebanon, Imran Riza, on the attacks 
against healthcare in Lebanon, 3 October 2024 | OCHA (unocha.org) 

● Lebanon: At a Glance - Escalation of hostilities in Lebanon, as of 1 October 2024 | OCHA 
(unocha.org) 

● For a particular focus on children and to learn more about their work, visit Defence for 
Children International – Lebanon’s website 

● Statement by UNICEF Executive Director Catherine Russell on the situation in Lebanon 
(30 September 2024) 

● UNRWA Situation Report #1 on the Lebanon Emergency Response | UNRWA 

● Unifil statement https://unifil.unmissions.org/unifil-statement-8 

● Joint statement by Eurochild and CRIN.  

● UN Security Council Resolution 1701 (2006) 

● The UN Convention on the Rights of the Child 

 

For more information: 

 

Alex Kamarotos, Executive Director, Defence for Children International 

+33 607028641 (mobile or WhatsApp) or +41 76 625 82 44  

director@defenceforchildren.org, communications@defenceforchildren.org 

X (former “Twitter”): @DCIsecretariat, @DCIdirector 

Khaled Quzmar, president@defenceforchildren.org  

 

Make a donation NOW TO SUPPORT LEBANESE CHILDREN! 

 
 

ADVOCATE FOR CHILDREN’S RIGHTS IN LEBANON 
AND AROUND THE WORLD 
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 AR/2024/1# صحفي بيان

 سويسرا جنيف،

 2024 أكتوبر /الأول تشرين 9

 

 لبنان  في الأطفال حقوق

 

 :تصدر البيان التالي الأطفال عن للدفاع العالمية الحركة إن  
 

  بالهجمات   يسمى  بما  يتأثرون  والذين  حقوقهم  نتهكت    الذين الأطفال  جميع  جانب  إلى  الأطفال  عن  للدفاع  العالمية الحركة  تقف
العضو  مع  الحركة  تتضامنو.  لبنان  في  الإسرائيلية  الاستباقية للدفاع عن الأطفال  منظمتها  العالمية  الحركة  في    لبنان  -، 

  . طوال العقد الماضي اوتعزيزه لبنان في الأطفال حقوق عن لدفاعا مهمتها المتمثلة في
 

  الدولي   القانون  يوفرها  أن  ينبغي  التي  الخاصة   الحماية   من  الرغم  على و.  بالأطفال  عميقا    ضررا    تلحق   المسلحة  والنزاعات
 غير  تحذيرات  من  بالهلع يشعرون  الأحيان  من  كثير  في  إلا أنهم  الحياة،  قيد  على  البقاء  في  حقهم   ذلك  في  بما  الأطفال،  لجميع
أو يصابون    الاختطاف  أو  الهجوم  أو  التشويه  أو   التيتمّ  أو   القتل  أو  الاحتجاز   أو  القسري  يقعون ضحية النزوح  أو   بالفرار  فعالة

ال  نفسية  صدماتل  بجروح أو يتعرضون   والسلامة   الحرية  من  محرومون  إنهم.  ا  داخلي  نازحينالو  مشردينويصبحون من 
 ولكنهم  ينجون  الذين  أولئك  إلى  التداعيات  وتمتد.  النزاع  إلى  مباشرة  جرهم  أو  استغلالهم  ويتم  والماء؛  والغذاء  الطبية  والرعاية
 .للغاية  وصادمة كارثية أو يرون بأم العين مشاهد ،ئهموأصدقا أسرهم  وأفراد خسارة أهلهم يتحملون

 
  الزراعية   المناطق  في  قانوني  غير  بشكل  المنضب  واليورانيوم  الأبيض  سفوروالف  إسرائيل  استخدمت  ذلك،  إلى  بالإضافة

السكان   المدى   على  العيش  لسبل  ا  كبير  ا  تهديد  ويشكل  الأطفال  صحة  خطير  بشكل  ضيقوّ   الوضع  وهذا.  والمناطق كثيفة 
 .ةالمتضرر المنطقة في الطويل

 
بالحمايةأن    المسلحة  بالنزاعات  المتأثرين  الأطفال  جميع  وعلى   المتحدة   الأمم  لاتفاقية  امتثالا    الكاملتين  والرعاية  يتمتعوا 
  في   الأطفال  اشتراك  بشأن  الطفل  حقوق  لاتفاقية  الاختياري  البروتوكول  لاسيما)  الاختياريين  وبروتوكوليها  الطفل  لحقوق

 ويجب   الدولي.  الإنساني  القانون  في  عليها  المنصوص  الصلة  ذات  الدولية  المعايير  من  وغيرها(  2002المسلحة،    المنازعات
 المجتمع  في   فردية  حياة  لعيش   تام  استعداد  على  يكونوا  وأن  الحياة  في  الأصيل  بحقهم  التمتع  على   قادرين   يكون الأطفال  أن

  والتسامح  والكرامة السلام روح الخصوص،   وجه وعلى المتحدة، الأمم ميثاق في المعلنة العليا المثل روح على وأن ينشأوا
  لحقوق   المتحدة  الأمم  اتفاقية  من   38  المادة  في   عليه  التأكيد  وكما جرى  ذلك،  على  علاوة  .والتضامن   والمساواة  والحرية
 .ورعايتهم الأطفال حماية بضمان الالتزام ذلك  في بما واضحة، الإنساني الدولي قواعد القانونيرسي  الطفل،

 
  / أيلول  23  منذ  الإسرائيلي  العدوان  أدى  ،أكتوبر  /الأول  تشرين  7  ومنذ.  يوم  بعد  يوما    يزداد حدة  لبنان  في   الوضعوما فتئ  
 أكثر قسرا     نزح  وقد .  شخص   7500 وبلغ عدد المصابين. طفل   100  من  أكثر  بينهم  من  شخصا ،  1450  مقتل  إلى  سبتمبر

 . طفل 345000 من أكثر همفي نبم شخص،  مليون 1.2 من
 

آراء الإبادة الجماعية التي    عن   فضلا    البشرية،   للدروع  الله  حزب  استخدام  حول  الإسرائيليأن يفضي الكلام    ينبغيوكان  
نجد    ذلك،  من  وبدلا  .  لبنانحماية  ل  قوية  إجراءاتعلى اتخاذ    الدولي   المجتمع  حث  إلى  ،الإسرائيلية  الحكومة  عبّرت عنها

  .دون أن يحرّك العالم ساكنا   غزة في تطبقها التي اللعبة قواعدتطبق في لبنان نفس  إسرائيل
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  خلال   1978  عام  في  مرة  لأول  لبنان  إسرائيل  غزتفقد سبق وأن  .  لبنان  إسرائيل  فيها  تهاجم  التي  الأولى  المرة  ليست  وهذه
.  بيروت  إلى  النهاية  في  وصلت  التي   والمجازر   المعارك  من  سنوات  ثلاث  تخلله  ، 1982  عام  غزو  ذلك  وتلا.  الليطاني  عملية

  أخرى   مرة  لبنان  غزت  ثم.  2000و  1985  عامي  بين  الأراضي  على  وسيطرت  الأزرق  الخط   وأنشأت  إسرائيل  وانسحبت
 . 2006 هيولي /تموز حرب خلال

 
 :بشدة تدين الأطفال عن للدفاع العالمية الحركةإن  
 
 .الدولي الإنساني القانون انتهاكات وكافة  النزاع هذا  أطراف جميع يد على والأطفال المدنيين قتل   •
 .القسري  الداخلي ونزوحهم الأطفال،هم في نبم اللبناني، الشعب ضد العشوائية الإسرائيلية العسكرية الهجمات   •
  العدوان   ضحايا  يحول دون حصول  مما   والمستشفيات،  المدارس   ذلك  في  بما  المدنية،  التحتية  للبنية  الممنهج  التدمير   •

 .إليها يحتاجون التي والرعاية والحماية المساعدة على  الأطفال، وخاصة الإسرائيلي،
(  التربة  تحمض  في  يتسببالذي  و  له  التعرض  طرق  بجميع  بالبشر  الضار)  الأبيض  سفوروللف  القانوني  غير  الاستخدام   •

والمناطق كثيفة   الزراعية  المناطق  في(  الصحة  على  خطرا    تشكل  وإشعاعية  سامة  كيميائية  مادة)  المنضب  واليورانيوم
 السكان.  

 
 :إلى تدعو الأطفال عن للدفاع العالمية إن  الحركة

 
 .مستقلة دولية هيئة تشرف عليه النار لإطلاق ودائم فوري وقف .1

 وينبغي . الأطفال حقوق انتهاكات  ذلك في بما الإنسان، حقوق وقانون الدولي الإنساني القانون لانتهاكات فوري وقف .2

ملاحقة   الأطفال،  فيهم  بمن  المدنيين،  ضد  الحرب  جرائم  من  وغيرها  العشوائية  الهجمات  عن  المسؤولين  جميع  ملاحقة

 والتأكد من محاسبتهم عليها.  ةجنائي

 .المستقبل في الفظائع ارتكاب ومنع الجرائم هذه على  العقاب من للإفلات حد لوضع للمساءلة جديد نظام إرساء .3

  واحتياجاتهم   الأطفال  لحقوق  خاص  اهتمام  إيلاء   مع  داخلياً،  النازحين  المدنيين  لجميع  الفورية  الإنسانية  المساعدة  تقديم .4

 .المحددة

 .إسرائيل إلى الأسلحة ونقل بيع حظر .5

ً   يرتبط  لبنان  على  الإسرائيلي  الهجوم  أن    بما .6 ً   ارتباطا ضد  ترتكبها  التي  الجماعية  بالإبادة  وثيقا  الشعب   إسرائيل 

  بشكل   يعمل  وأن  الغربية،  والضفة  غزة  في  إخفاقاته  عن  المسؤولية  يتحمل  أن  الدولي  المجتمع  على  يتعي ن  الفلسطيني،

 .الفلسطينية للأرض القانوني غير الاحتلال وإنهاء غزة في  النار إطلاق وقف على عاجل

 .الحياة قيد  على أسرة لديهم ليس الذين الجرحى أو/و الأيتام الأطفال إلى والرعاية الحماية توفير .7

  أو   الأسلحة  بيع  خلال  من  ذلك  في  بما)  الدولي  الإنساني  القانون  وانتهاكات  الحرب  جرائم  مع  التسامحالاعتراف بأن    .8

 .  الدولي المجتمع دامغة على جماعية عار وصمة يشك ل ،عليها التشجيع حتىأو ( العسكرية تقديم المساعدة

 الأطفال   حقوق  انتهاكاتمن    عما يرُتكب  النظر  بصرف  لإسرائيل،   قوية  ةحليف  أو   ةشريك  أنها  تعلن  التي  الدول  على .9

  وأن  ،الأخرى  الدول  نفسها التي تلتزم بها جميع  بالمعايير  إسرائيل  تلزِم  أن  الإنسانية،  ضد  والجرائم  الحرب  وجرائم

 .الجماعية والإبادة  الإنسان حقوق وانتهاكات الحرب جرائم مشاركتها في عن تتحمل هي نفسها المسؤولية
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 البيان .  الإنسان  حقوق  لمجلس  الحالية  الجلسةانعقاد    من جنوب لبنان، أثناء  مرتين  نزح  لبناني  طفل  محمد،  إلى  استمع

  –   طفل  لكل  والتسامح  السلام  أجل  من  الجيد  التعليم  حول  نقاش  حلقة  بشأن  الإنسان  حقوق  لمجلس   57الدورة    في  ألقاه  الذي

 الأطفال  عن الحركة العالمية للدفاع

 

 الموارد

 ● UNICEF Lebanon 

 ● https://www.unocha.org/lebanon  

 ● Statement by the Humanitarian Coordinator for Lebanon, Imran Riza, on the attacks against 

healthcare in Lebanon, 3 October 2024 | OCHA (unocha.org) 

 ● Lebanon: At a Glance - Escalation of hostilities in Lebanon, as of 1 October 2024 | OCHA 

(unocha.org) 

 ● For a particular focus on children and to learn more about their work, visit Defence for 

Children International – Lebanon’s website 

 ● Statement by UNICEF Executive Director Catherine Russell on the situation in Lebanon (30 

September 2024) 

 ● UNRWA Situation Report #1 on the Lebanon Emergency Response | UNRWA 

 ● Unifil statement https://unifil.unmissions.org/unifil-statement-8 

 ● Joint statement by Eurochild and CRIN  . 

 ● UN Security Council Resolution 1701 )2006(  

 ● The UN Convention on the Rights of the Child 

 
 للمزيد من المعلومات:
 العالمية للدفاع عن الأطفال، المدير التنفيذي، الحركة السيد أليكس كاماروتوس

 44 82 625 76 41+أو  (آبهاتف أو واتس )   607028641 33+
 director@defenceforchildren.org ،communications@defenceforchildren.orgالبريد الإلكتروني: 

X (former “Twitter”): @DCIsecretariat, @DCIdirector 
   president@defenceforchildren.org ، السيد خالد قزمار

 

 ! لدعم أطفال لبنان تبرعوا الآن
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